
واکنش باشگاه فولاد به شایعه 
معاوضه مظاهری و حردانی

سرپرست تیم فوتبال فولاد خوزستان به شایعه معاوضه 
مدافع این تیم با دروازه بان استقلال واکنش نشان داد. طی 
روزهای اخیر شایعه معاوضه صالح حردانی با رشید مظاهری 
مطرح ش��ده و حتی این بحث شکل گرفت که قرار است 
مظاهری در ازای یکی، دو بازیکن فولاد به جمع شاگردان 
نکونام اضافه شود. فارس به همین دلیل با سیدمحمد علوی، 
سرپرست تیم فولاد تماس گرفت که وی در این باره گفت: 
فعلا هیچ تصمیمی در این باره توسط باشگاه ما اتخاذ نشده 
است. رشید مظاهری بازیکن استقلال است و با این باشگاه 
قرارداد دارد. صحبت هایی هم که در رسانه ها مطرح شده، 
در حد حرف است و از داخل باشگاه ما بیرون نیامده است. 
وی تاکید کرد: صالح حردانی با فولاد قرارداد دارد و مطمئنا 
اگر در این زمینه قرار باشد تصمیمی گرفته شود، از طریق 
باشگاه اطلاع رسانی می شود اما تا امروز همه این مسائل در 
حد حدس و گمان است. علوی در پاسخ به این سوال که با 
این شرایط شایعه معاوضه را تأیید می کند یا تکذیب، عنوان 

کرد: فعلا این خبر را تایید نمی کنم. 

روایت یزدانی از عصبانیت رئیس 
فدراسیون کشتی در سفارت آمریکا

نایب قهرمان کش��تی آزاد جهان از عصبانیت رئیس 
فدراس��یون به  خاطر اتفاقی که در صف دریافت ویزای 
آمری��کا در دوبی رخ داده بود، صحبت کرد. امیرمحمد 
یزدانی در گفت وگو با تس��نیم، با اشاره به حضورش در 
مسابقات قهرمانی کش��ور در وزن جدید اظهار داشت: 
شرایطم خوب است و امیدوارم بتوانم کشتی های خوبی 
بگیرم. این تجربه اول من در 70 کیلو اس��ت، البته در 
لیگ هم در این وزن روی تشک رفته ام اما این چالشی 
جدید برای من خواهد بود و امیدوارم از آن موفق بیرون 
بیایم. وی که بتازگی همراه تیم  ملی کشتی آزاد ایران 
برای دریافت ویزای آمریکا جهت مسابقه دوستانه روز 23 
بهمن ماه راهی دوبی شده بود، درباره اتفاقی که در این 
سفر برای ملی پوشان رخ داد، گفت: نمی دانم هماهنگی 
لازم از سوی فدراسیون کشتی آمریکا برای ما شده بود 
یا نه اما برای دریافت ویزا مجبور شدیم در سفارت آمریکا 
در صفی طولانی بایستیم که این موضوع بشدت علیرضا 
دبی��ر را عصبانی کرد و با عصبانیت به آنها گفت »اینها 
ورزشکار ملی هستند و نباید بیرون از سفارت و داخل 
صف بمانند«. یزدانی تأکید کرد: اعتراض تند و شدیدی 
که علیرضا دبیر در سفارت داشت، باعث شد خیلی زود 
داخل برویم و در صف طولانی بیرون س��فارت نمانیم، 
حتی کار احسان امینی، مربی تیم  ملی و عرفان الهی را 
به  روز بعد موکول کرده بودند که رئیس فدراسیون اجازه 
این کار را نداد، چون همه با هم آمده بودیم و باید با هم 
بازمی گشتیم، چرا که برای کل تیم بلیت گرفته بودند. 

قرارداد فدراسیون فوتبال با شرکت روسی 
برای VAR در آستانه نهایی  شدن

ق��رارداد فدراس��یون فوتبال با ش��رکت روس��ی که 
تأمین کننده تجهیزات کمک داور ویدئویی است، بزودی 
نهایی می ش��ود تا شرایط ورود این تجهیزات فراهم شود. 
فدراسیون فوتبال پس از حواشی و جنجال های کمک داور 
ویدئویی ای که شرکت هنگ کنگی تأمین کننده آن بود، 
 VAR به  دنبال قرارداد با ش��رکت روسیه ای برای ورود
به ایران اس��ت. بر اساس توافقات شکل گرفته، قرارداد با 
این شرکت روسیه ای سه جانبه است و فدراسیون فوتبال 
به  واس��طه یکی از اپراتورهای تلفن همراه با این شرکت 
روسیه ای وارد قرارداد خواهد شد تا زیرساخت های ورود 
VAR فراهم ش��ود. این قرارداد هنوز نهایی نشده است 
اما فدراسیون فوتبال درصدد است بزودی قرارداد خود را 
 VAR نهایی کند و پس از آموزش های لازم، لیگ برتر را با
برگزار کند، هر چند زمان اس��تفاده از VAR مش��خص 
نیس��ت و برای به کارگیری این تجهی��زات، آموزش های 
لازم باید داده شود و فیفا نیز در این باره تأییدیه بدهد. 

ساعی همچنان منتظر دریافت حکم 
ریاست بر فدراسیون تکواندو

با وجود گذش��ت چند روز از انتخاب هادی س��اعی 
به عنوان رئیس فدراسیون تکواندو، هنوز حکم ریاست 
وی از سوی وزیر ورزش و جوانان صادر نشده و کماکان 
فدراسیون با حضور کیانی زاده به عنوان سرپرست اداره 
می شود. هادی ساعی چند روز پیش در جریان انتخابات 
ریاس��ت فدراس��یون تکواندو در رقابت با س��یدمحمد 
پولادگر با کس��ب 2۹ رای در مقابل 27 رای پولادگر، 
به عن��وان رئیس جدید فدراس��یون تکوان��دو انتخاب 
ش��د. بنیامین ش��کوه فر، معاون امور حقوقی مجلس و 
اس��تان های وزارت ورزش و جوانان ریاست این مجمع 
را بر عهده داش��ت اما در زمان رای گیری اعلام کرد از 
آنجا که وزارت ورزش در انتخابات فدراسیون ها بی طرف 
است، در این مجمع رای نمی دهد و آرای 2 کاندیدا از 
مجموع ۵۶ رای اعضای مجمع محاس��به ش��ود. به این 
ترتی��ب س��اعی از مجموع ۵۶ رای اخذ ش��ده اعضای 
مجمع، با کسب 2۹ رای موفق شد نصف به علاوه یک 
رای را از آن خ��ود کند و به عنوان رئیس فدراس��یون 
تکواندو انتخاب ش��ود. پس از اعلام پیروزی س��اعی در 
انتخابات، محمد پولادگر خواستار بازشماری آرا شد اما 
بنا به دلایل نامعلوم از درخواست خود صرف نظر کرد. به 
دنبال پیروزی ساعی در انتخابات، صحبت های مختلفی 
درباره غیرقانونی بودن انتخاب هادی س��اعی به عنوان 
رئیس فدراس��یون تکواندو مطرح شد؛ منتقدان معتقد 
بودند هر چند رئیس مجمع از دادن رای خودداری کرده 
اما ای��ن موضوع نمی تواند باعث کاهش تعداد حاضران 
مجمع و آرا از ۵7 به ۵۶ نفر شود و با این اوصاف ساعی 
برای انتخاب به عنوان رئیس فدراس��یون باید به جای 
2۹ رای حداقل 30 رای کس��ب می کرد. حال با وجود 
گذشت ۶ روز از انتخاب ساعی به عنوان رئیس فدراسیون 
تکواندو، وزیر ورزش و جوانان هنوز حکم ریاس��ت وی 
بر فدراس��یون تکواندو را ابلاغ نکرده تا س��اعی تا این 
لحظه نتواند امور فدراس��یون تکواندو را به دست گیرد. 

اخبار

ورزشی

ادامه از صفحه اول
... این نگرانی وجود دارد که ولادیمیر 
پوتی��ن در صدد اس��ت از قیام مردم قزاقس��تان به نفع خود 
سوءاستفاده کند. اما روزنامه »ینی شفق« صراحتا نگاه دولت 
ترکیه به بحران قزاقس��تان را در یادداش��ت خود بازتاب داد. 
نویس��نده این یادداش��ت نوشت: روس��یه »یک بازی بسیار 
خباثت آمیز را در آسیای مرکزی به راه انداخته« و انگیزه آن 
را ضربه زدن به »ابتکار ترکیه برای گرد هم آوردن کشورهای 

ترک« دانسته است. 
3- با این حال شواهد نشان می دهد ترکیه و رسانه های این 
کشور در حال فرافکنی علیه روسیه و تخریب وجهه این کشور 
و ارتباط دادن بحران قزاقستان به مسکو و کاخ کرملین هستند. 
این مساله با سیاست های غربی ها در آسیای مرکزی و مشخصا 
قزاقستان نیز همسو و هماهنگ است. در حالی که مقامات ترکیه 

در بدو بحران به ارائه هر گونه کمک نظامی و غیرنظامی برای 
مقابله با این غائله تاکید کرده بودند، رئیس جمهور قزاقستان به 
جای ترکیه از پیمان امنیت جمعی با محوریت روسیه درخواست 
کمک کرد و نیروهای حافظ صلح این سازمان برای کمک به 
نیروهای امنیتی وارد قزاقستان شدند. مساله مهم دیگر حضور 
عناصر خارجی و تروریست های منطقه ای در صفوف معترضان 
اس��ت. رئیس جمهور قزاقس��تان در این زمینه گفته اس��ت: 
ش��ک ندارم این یک حمله تروریستی، یک اقدام تجاوزکارانه 
سازمان یافته و آماده شده علیه قزاقستان با مشارکت جنگجویان 
خارجی، عمدتا از کش��ورهای آس��یای مرکزی و افغانستان و 
خاورمیانه با هدف ایجاد هرج ومرج در قزاقستان برای تصرف 

قدرت در این کشور است. هر چند شواهد کمی درباره عامل 
پشت پرده حضور این تروریست ها در بحران قزاقستان وجود 
دارد اما ترکیه ید طولایی در اس��تفاده از عناصر تروریست در 
بحران های منطقه ای از جمله سوریه، لیبی، قره باغ و... به منظور 
توسعه اهداف منطقه ای خود دارد. همچنین برخی منابع خبری 
می گویند پلیس آلماتی افراد مسلحی را بازداشت کرده است 
که همگی از ترکیه بازگشته و احتمالا توسط سازمان اطلاعات 
این کش��ور در راستای تشکیل امپراتوری اردوغان)!( تعلیم و 
آموزش دیده اند. احتمالا ایده آل  اردوغان این بوده است که در 
سایه این بحران، نظامیان ارتش ترکیه را به قزاقستان گسیل 
کند؛ درس��ت مشابه کاری که در جمهوری آذربایجان در پی 

آغاز جنگ قره باغ کرد. 
4- دول��ت اردوغ��ان در حال��ی به دنبال کن��دن چاه برای 
همس��ایگان است که خودش سال 201۵ در حال فرورفتن 
در بات��لاق کودتا ب��ود و اگر کمک ها و حمایت های تمام قد 
ای��ران از رئیس جمهور ترکیه در ش��ب کودتا نبود، احتمالا 
الان در ترکیه شاهد حکومتی غیر از حکومت آقای اردوغان 
بودیم. از س��وی دیگر ترکیه طی یک س��ال گذشته با یک 
بحران ش��دید اقتصادی مواجه است و ارزش پول ملی این 
کشور در برابر دلار 100درصد کاهش یافته است. بسیاری از 
تحلیلگران عامل اصلی بحران اقتصادی در ترکیه را مداخلات 
خارجی آنکارا در منطقه می دانند؛ مداخلات نظامی که جز 
تحمیل هزینه های هنگفت و افت صنعت توریسم و کاهش 
درآمدهای ارزی این کش��ور دس��تاورد دیگری برای مردم 

ترکیه نداشته است.

نوعثمانی گری و چاه اردوغان برای قزاقستان

پارگی رباط صلیبی آل کثیر تأیید شد
مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس به دلیل پارگی رباط صلیبی ادامه فصل را از دست داد. علیرضا حقیقت در گفت  و گو با سایت باشگاه پرسپولیس درباره آخرین وضعیت عیسی 
آل کثیر اظهار داشت: با توجه به تصویربرداری انجام شده و نظر کمیسیون پزشکی، متاسفانه آسیب دیدگی عیسی  آل کثیر که در بازی با پدیده رخ داد، مربوط به پار گی رباط 
صلیبی می شود. در ارتباط با این آسیب، تمام اقدامات پزشکی از لحظه اول انجام شد و تلاش خواهیم کرد وی را در سریع ترین زمان ممکن آماده اقدامات بعدی کنیم. 

وزیر ورزش در حاشیه جلسه هیات دولت 
از وزیر بهداشت درخواست کرد مجوزی 
برای حضور تماشاگران در ورزشگاه و تماشای صعود احتمالی 
ایران به جام جهانی، صادر شود. حمید سجادی، وزیر ورزش 
و جوانان در حاشیه جلسه هیات دولت که روز یکشنبه )1۹ 
دی( برگزار شد، در دیدار با بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزش��کی، خواس��تار حضور تماشاگران در 
ورزشگاه ها بویژه در دیدار تیم  ملی فوتبال ایران مقابل عراق 
ش��د. تیم  ملی ایران در صورت پیروزی در این دیدار، صعود 
خود به جام جهانی 2022 قطر را قطعی می کند. در این دیدار 

سجادی خطاب به عین اللهی درباره زمان بازگشت تماشاگران 
به ورزش��گاه ها سوال می پرسد که عین اللهی می گوید: شما 
بگویید برای چه تاریخی می خواهید و آیا پروتکل ها را رعایت 
می کنند؟ سجادی در واکنش به این موضوع گفت: مصوبه ای 
برای حضور تماشاگران تا 30 درصد گنجایش ورزشگاه بدهید. 
دیروز هم بازی ها )هفته چهاردهم لیگ برتر( بدون تماشاگر 
بود. ما ق��ول می دهیم. من به نمایندگی ]از جامعه ورزش[ 
قول می دهم. عین اللهی هم در واکنش به قول شفاهی وزیر 
ورزش، بازگشایی ورزشگاه را به رعایت پروتکل ها منوط کرد. 
وزیر ورزش هم از عین اللهی برای تماشای دیدار ایران - عراق 

دعوت کرد و توضیحات��ی درباره صعود تیم  ملی در صورت 
شکست دادن عراق در ورزشگاه آزادی ارائه کرد. درخواست 
وزیر ورزش و جوانان از وزیر بهداشت برای صدور مجوز حضور 
تماشاگران در ورزشگاه ها در شرایطی است که ایران در 2 بازی 
خانگی قبلی خود از داشتن تماشاگر محروم بود و اکنون اهالی 
فوتبال امیدوارند در شب صعود تیم  ملی به جام جهانی قطر، در 
ورزشگاه حضور داشته باشند. تیم ملی ایران در روزهای هفتم 
و دوازدهم بهمن با تیم های ملی عراق و امارات در ورزشگاه 
آزادی بازی می کند که در صورت کسب یک پیروزی، صعود 

شاگردان اسکوچیچ قطعی خواهد شد.

درخواست سجادی از وزیر بهداشت برای حضور تماشاگران در بازی با عراق

جشن صعود با تماشاگران
گزارش

نگاه

با وجود گذش��ت چند روز از حذف تیم های پرسپولیس 
و اس��تقلال از لیگ قهرمانان آسیا 2022 همچنان ابهامات 
زیادی در این زمینه وجود دارد. اگر مدیران ورزش و فوتبال 
ای��ران، ب��ه جای حضور پش��ت میزهای ی��ک در دو متری 
مدیریتی و رسانه های مختلف، در زمین های فوتبال با ابعاد 
110 در 7۵ متری قرار داشتند، به واقع می توانستند رکورد 
پاسکاری بارسلونا را در روزهای اوج تیکی تاکا بشکنند. در 
مس��اله عدم صدور مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس و 
حذف آنها از لیگ قهرمانان آس��یا ک��ه به فاجعه ملی بدل 
شده، از مدیران میانی و اصلی در مجموعه باشگاه ها گرفته تا 
مدیران و مسؤولان سازمان لیگ، فدراسیون فوتبال و وزارت 
ورزش فقط به دنبال پاسکاری دلایل حذف هستند. هر کدام 
توپ را به زمین دیگری می اندازند و در نهایت هم به روشنی 
مشخص نمی شود در این فرآیند چه کسانی مقصر بوده اند. 

مشکلات حرفه ای استقلال و پرسپولیس ■
ش��کی نیس��ت هر 2 باش��گاه، دچار مش��کلات اساسی 
هستند. مساله مالکیت مشترک آنها یکی از مشکلات است 
و بدهی ه��ای مختلف داخلی و خارجی که موضوع پنهان و 
قابل انکاری نیست، مشکل دیگر. در قانون تجارت کشورمان 
هم اس��تقلال و پرسپولیس سال هاست به عنوان بنگاه های 
زیان ده شناخته می شوند اما در تمام این سال ها به جای حل 
مشکل آنها، با مثبت نشان دادن تراز مالی برای کسب مجوز 
حرفه ای، آنها را سودده معرفی کردیم که ارائه این اسناد خود 
مش��کل دیگری آفریده که آن هم بریده شدن مالیات های 

سنگین برای 2 باشگاه است. 
اجرایی نشدن وعده خصوصی شدن ■

وعده خصوصی سازی سرخابی ها نیز پس از حدود 2 دهه 
در دولت های مختلف به نتیجه نرسیده و دولت هنوز نتوانسته 
استقلال و پرسپولیس را به سازمان های زیرمجموعه خودش، 
بخش خصوصی یا اش��خاصی که علاقه مند به مالکیت آنها 
هستند واگذار کند. از این مقدمه که بگذریم، بد نیست فرآیند 
عدم صدور مجوز حرفه ای آنها بررسی تا سهم هر کسی در 

این فاجعه ملی مشخص شود. 
مانع بزرگ درآمدزایی 2 باشگاه ■

س��اختار 2 باشگاه طبق آنچه می دانیم، حرفه ای نیست. 
اس��تقلال و پرسپولیس در نظام اداری، ساختاری، مالی و... 
دچار مش��کلات اساسی هس��تند و پس از سال ها ورزشگاه 
اختصاصی و بدون مش��کلی هم ندارند. در تمام این سال ها 
نیز از دوران مدیران سابق گرفته تا مدیران فعلی، بدهی به 
بار آمده و هر کدام از این مدیران، میراثی جز بدهی دریافت 
نکرده اند؛ بدون اینکه درآمدزایی مشخصی وجود داشته باشد 
ی��ا این درآمد کفاف هزینه ها و بدهی ها را بدهد. از س��وی 
دولت های مختلف هم تلاشی برای حل مشکل آنها نشده و 
حتی مجلس هم با تصویب قوانینی، جلوی کمک دولتی به 
باشگاه های دولتی را گرفته است. حالا باشگاه هایی که درآمد 
مشخص ندارند، حق پخش تلویزیونی نمی گیرند، ورزشگاه 

اختصاصی ندارند، بلیت  فروشی به آنها تعلق نمی گیرد، بدون 
رعایت حق کپی رایت درآمدی از فروش البسه خود ندارند، 
فدراسیون تا همین چند وقت پیش تبلیغات محیطی را به 
آنها نمی داد و به بخش خصوصی هم واگذار نمی شوند، پس 

چگونه باید مشکلات خود را حل کنند؟
وظایف کمیته بدوی و استیناف ■

اینجا مش��خص می شود تلاشی که منجر به نتیجه شود، 
برای حل مشکلات این باشگاه ها صورت نگرفته تا استقلال 
و پرسپولیس برای دریافت مجوز حرفه ای دچار مشکل شوند. 
با این حال کمیته های بدوی و استیناف مجوز حرفه ای که 
فدراس��یون فوتبال آنها را در س��اختار سازمان لیگ تعریف 
ک��رده، چه وظایف��ی به عهده دارند؟ آگاه س��ازی و آموزش 
باش��گاه ها برای دریافت مج��وز بر عهده رئیس صدور مجوز 
حرفه ای است و طبق قوانین و آیین نامه های AFC باید در 
راه دریافت مجوز حرفه ای به باشگاه ها کمک شود و در این 
مس��یر تبعیضی هم بین باشگاه ها قائل نشوند اما از الزامات 
حضور افراد در این کمیته ها دانستن زبان انگلیسی، آشنایی با 
قوانین و از وظایف شان حفظ محرمانگی اسناد باشگاه هاست. 
ش��اید نگاهی به اعضای این کمیته ها و عملکرد آنها بخوبی 

نشان دهد آیا این شرایط رعایت شده یا نه! 
رعایت نشدن محرمانگی باشگاه ها ■

مس��أله اینجاس��ت که کمیته بدوی و اس��تیناف مجوز 
حرفه ای، در س��ال های گذش��ته با همین شرایط که شاید 
فقط کمی تفاوت مثبت یا منفی داش��ته، مجوز حرفه ای را 
صادر می کرده اما چگونه امسال صدور مجوز حرفه ای آنها به 
مشکل خورد؟ عدم بارگذاری مدارک لازم از سوی باشگاه ها 
تا تاریخ مقرر، احتمالا دلیل اصلی عدم صدور مجوز حرفه ای 
است. به طور مثال پرسپولیس نتوانست تا تاریخ تعیین شده 
)اوایل شهریور( بدهی های تعیین تکلیف شده خود از جمله 

کالدرون را پرداخت کند. 
کمیته بدوی مجوز حرفه ای ابتدا مجوز حرفه ای استقلال 

و پرسپولیس را صادر نکرد و نامه صادر نشدن مجوز آنها نیز 
در رس��انه ها منتشر شد که همین موضوع اصل محرمانگی 
را زیر س��ؤال می برد. در اینجا رسانه ها به عنوان بخشی که 
وظیفه اطلاع رس��انی را به عهده دارن��د، کار حرفه ای خود 
را انج��ام داده اند اما اعضای کمیته بدوی یا اس��تیناف اصل 
محرمانگی را رعایت نکرده و نتوانستند مقابل رسانه ای شدن 
این اطلاعات را بگیرند یا ش��اید هم عامدانه آن را رسانه ای 
کرده اند که به خودی خود، باعث ایجاد حساسیت می شود. 

کوتاهی باشگاه ها یا ادعاهای واهی استیناف؟ ■
در کنار این مس��ائل، باید نقش مدیران 2 باش��گاه را هم 
ببینیم که شاید با جدی نگرفتن برخوردها تلاشی برای رفع 
نواقص و ایرادها نکرده اند؛ چه مدیران س��ابق 2 باش��گاه که 
از مسؤولیت فرار کرده و عقیده داشتند مسؤولیت صدور یا 
عدم صدور مجوز حرفه ای به مدیری ارتباط دارد که درگیر 
ماجرا خواهد ش��د و چه مدیرانی که در زمان صدور مجوز 
حرفه ای مسؤولیتی داشتند و نتوانستند مقابل این فاجعه را 
بگیرند. با این حال، اگر کمیته بدوی تشخیص داده بود که 
2 باش��گاه نمی توانند مجوز حرفه ای بگیرند، چگونه کمیته 
استیناف اعلام کرد مجوز حرفه ای سرخابی ها صادر شده و 
مس��ؤولان این کمیته از جمله داریوش مصطفوی و کاظم 
اولیای��ی ادعا کردند AFC به 2 باش��گاه 3 ماه مهلت داده 
اس��ت؟ در حالی که پس از پایان مهلت بارگذاری مدارک، 
هیچ مهلتی برای ارائه مدارک جدید نیست و عملا این مهلت، 
فق��ط ادعایی واهی بوده ک��ه روال قانونی ندارد. با این حال 
آیا این ادعا صحت داش��ته و باش��گاه ها در همین 3 ماه باز 
هم نتوانستند مشکل خود را حل کنند یا منظور از مهلت، 
راستی  آزمایی مدارک 2 باشگاه بود که به نظر می رسد صرفا 
یک راستی آزمایی بوده است؟ طبق اطلاعات اوایل مهرماه، 
مهلت باش��گاه ها برای ارائه مدارک و کسب مجوز حرفه ای 
تمام شده بود که 2 باشگاه در این مهلت موفق نشدند بخش 

زیادی از مشکلات خود را حل کنند. 

مجوز حرفه ای چگونه صادر شد؟ ■
حالا این سؤال مطرح می شود: اگر 2 باشگاه شرایط کسب 
مجوز حرفه ای را نداشتند، چگونه اعلام شد مجوز حرفه ای 
2 باش��گاه صادر یا بحث مهلت 3 ماهه مطرح شد؟ آیا قرار 
بوده در فض��ای هواداری، علاقه مندان به این 2 تیم باز هم 
بازیچه مدیران قرار بگیرند و با احساس��ات آنها بازی شود؟ 
چگونه بود که پس از جلسه ای که در آکادمی ملی فوتبال با 
حضور شهاب الدین عزیزی خادم، اعضای کمیته های بدوی 
و اس��تیناف و همچنین مدیران 2 باشگاه برگزار شد، مجید 
صدری و مصطفی آجورلو اعلام کردند مشکل صدور مجوز 
حرفه ای آنها حل ش��ده است؟ حتی کمتر از 10 روز پیش 
که اعلام ش��د مجوز حرفه ای 2 باش��گاه باطل شده، حمید 
س��جادی، وزیر ورزش و جوانان اع��لام کرد »برای دبیرکل 
AFC نامه ای ارسال کرده و روزنه های امیدی وجود دارد«. 
حالا چه شد که خروجی تمام این اتفاقات عدم صدور مجوز 
حرفه ای 2 باشگاه، حذف آنها از لیگ قهرمانان آسیا 2022 
و ارج��اع پرونده به کمیته انضباطی و اخلاق فیفا ش��د که 
 شاید منجر به محرومیت آنها از حضور در سال های آینده هم

شود. 
فرار از مسؤولیت و مقصر جلوه دادن دیگران ■

کسی پاسخگوی مسؤولیت خود نیست و شاید هر کسی 
به جای قبول تقصیر خود، س��عی دارد تقصیرات را از س��ر 
خود باز کند و با پاسکاری توپ را به زمین دیگری بیندازد. 
بخشی از مدیران که سکوت کرده اند و آنهایی هم که صحبت 
می کنن��د، هر ک��دام دیگری را مقصر می دانند. مس��ؤولان 
فدراسیون باشگاه ها را دچار نواقص می دانند، مدیران باشگاه ها 
کمیته های بدوی و استیناف را مقصر جلوه می دهند و این 

کمیته ها نیز کوتاهی مدیران باشگاه ها را. 
دانستن؛ کمترین حق هواداران استقلال و پرسپولیس ■

حال س��ؤال اصلی این اس��ت: کدام نه��اد رأی به حذف 
اس��تقلال و پرسپولیس داده اس��ت. طبق شواهد و مدارک 
کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای اول آبان اعلام کرده این 
2 باشگاه صلاحیت داشتن مجوز حرفه ای را ندارند اما پس از 
آن کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای 3 ماه فرصت داد و 
در نهایت AFC اعلام کرد استقلال و پرسپولیس نمی توانند 
در لیگ قهرمانان 2022 حضور داشته باشند. با این وجود چرا 
در این باره شفاف س��ازی صورت نمی گیرد و چرا فدراسیون 

فوتبال در این باره سکوت کرده است؟
هواداران استقلال و پرسپولیس که از حذف تیم های خود 
ناراحت و شوکه هستند، کمترین حق شان دانستن واقعیت 
است؛ اینکه تصمیم به حذف این 2 تیم در تهران گرفته شد 
یا در مقر AFC در کوالالامپور. این شاید کمترین خواسته 
هواداران چند ده میلیونی استقلال و پرسپولیس است که اگر 
مس��ؤولان ارزشی برای آنها قائل هستند، باید هر چه زودتر 
اطلاع رس��انی صحیح کرده و البته تلاش کنند در سال های 

آینده، این مشکلات تکرار نشود.

ادامه ابهامات و سؤالات درباره حذف استقلال و پرسپولیس از آسیا

مصائب حرفه ای نبودن

چهارشنبه 22 دی 14۰۰
وطن امروز     شماره 3399

    واکنش سخنگوی دولت به حذف استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان  آسیا     
سخنگوی دولت در حاشیه جلسه دیروز هیات دولت توضیحاتی را درباره حذف 2 تیم استقلال و پرسپولیس از لیگ 
قهرمانان آسیا ارائه کرد. علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه روز گذشته هیات دولت درباره حذف استقلال و پرسپولیس 
از لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: بهتر از من می دانید AFC قوانین و استانداردهای خاص خودش را دارد و از سال 94 
این قوانین اعلام شده بود. وی افزود: فدراسیون ها، باشگاه های ورزشی و دولت باید اقدامات لازم برای این استانداردهای 
لازم را انجام می دادند که متاسفانه این حرکت انجام نشد. در این 5-4 ماه فعالیت دولت جدید، وزیر ورزش و جوانان یکی از 
اولویت هایش همین مساله باشگاه ها و مجوز آنها بود. سخنگوی دولت تاکید کرد: وزیر ورزش در این مدت سعی کرد با سرعت 
زیاد جبران عقب افتادگی 6-5 سال اخیر را انجام دهد ولی به  رغم تلاش های گسترده و همکاری خوبی که وزارتخانه های 
ورزش و اقتصاد و سازمان خصوصی سازی با تاکید ویژه رئیس جمهور داشتند، موفقیتی حاصل نشد. دولت وظیفه خود می داند 
حامی تمام باشگاه های ورزشی و به طور خاص باشگاه هایی که طرفداران بیشتری دارند باشد. البته نباید از مرحله استیناف 
در حذف 2 باشگاه ناامید شد. بهادری جهرمی تاکید کرد: اداره این باشگاه های خاص باید مردمی باشد و با سرعت زیاد دولت 

در این زمینه تلاش خواهد کرد و از آن فروگذار نمی کند.


